
PROTOKOŁ      Nr XVI/2004 
 

z Sesji Rady Miejskiej w St�porkowie  
odbytej w dniu 30 stycznia 2004r. 

 
Ad pkt 1. 
 
Obradom przewodniczył Przewodnicz�cy Rady Miejskiej Pan Stanisław Pietras. 
Powitał radnych Rady Miejskiej, Panów Burmistrzów, zaproszonych na obrady 
oraz bior�cych udział mieszka�ców miasta i gminy. 
Na podstawie listy obecno�ci stwierdził, �e na stan 15 radnych w obradach 
bierze udział 15 radnych, czyli jest wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
 
Ad pkt 2. 
 
Pan Przewodnicz�cy zwrócił si� z zapytaniem , czy do otrzymanego porz�dku 
obrad sesji radni wnosz� jakie� uwagi b�d� propozycje. 
Uwag nie wniesiono. 
W zwi�zku z powy�szym Pan Przewodnicz�cy odczytał proponowany porz�dek 
obrad: 
 
Proponowany porz�dek obrad przedstawia si� nast�puj�co : 
  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 
2. Przyj�cie porz�dku obrad sesji. 
3. Przyj�cie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Burmistrza o działalno�ci mi�dzysesyjnej oraz  z realizacji 

wniosków z poprzedniej sesji. 
5. Zapytania i wolne wnioski. 
6. Podj�cie uchwał w sprawie : 

a) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej na 2004r. 
b) ustalenia wykazu wydatków nie wygasaj�cych z upływem roku 

bud�etowego 2003. 
c) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi�zywania 

Problemów Alkoholowych na 2004r. 
d) odwołania ławnika. 

      7. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
8.Zamkni�cie obrad sesji. 

 
 

Radni  w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” i 3 głosami „wstrzymuj�cymi 
si�” przyj�li proponowany porz�dek obrad. 
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Ad pkt 3. 
 
Pan Przewodnicz�cy spytał czy s� jakie� zapytania b�d� uwagi do protokołu             
z poprzedniej sesji. 
�adnych uwag radni nie wnie�li. W głosowaniu jawnym radni jednogło�nie 
przyj�li protokoł z poprzedniej sesji. 
 
Ad pkt 4. 
 
Informacj� ze swej działalno�ci w okresie mi�dzysesyjnym przedstawił               
Pan Burmistrz. 
Informacja w zał�czeniu do protokołu. 
 
Pan Burmistrz odniósł si� szerzej i wyja�nił radnym:  
Pkt 5 informacji. 
Urz�d Miejski wydał negatywn� opini� do �wi�tokrzyskiego Urz�du 
Wojewódzkiego w sprawie zezwolenia na upraw� konopi w miejscowo�ciach 
Gosa�, Gustawów na gruntach o pow. 600 ha. Z bli�szych informacji wynikało, 
�e jest to tylko przykrywka do zorganizowania siedliska nieczysto�ci na tym 
terenie wywo�onych z Radomia. Umowa na dzier�aw� tych gruntów  opiewa na 
trzy lata. Zadanie wydaje si� by	  nieekonomiczne i z podtekstem nieuczciwym. 
Pkt 11 informacji. 
W przeznaczonych do likwidacji szkołach : w Koziej Woli, Pardołowie i 
Gosaniu ucz�szcza zbyt mała liczba uczniów (40) aby mo�na było je 
utrzymywa	. Nauczyciele tych szkół zostan� prze4niesieni do istniej�cych, 
poniewa� 14 nauczycieli odejdzie na wcze�niejsz� emerytur�. 
 
Ponadto poinformował, �e w dniu 20 lutego b.r. odb�dzie si� uroczysta sesja 
RM na któr� zostanie przygotowany biuletyn informacyjny przedstawiaj�cy  
dokonania burmistrza w 2003r. 
 
Uwag do przedstawionej przez Pana Burmistrza informacji radni nie wnie�li. 
 
Ad pkt 5. 
 
W punkcie tym zapytania i wolne wnioski zgłaszali nast�puj�cy radni: 
 
Radny Adam St�pór – powołuj�c si� na zapisy ustawy o finansach publicznych 
zwrócił si� z zapytaniem czy była wywieszana informacja komu i z jakiego 
powodu został umorzony podatek. Dotyczy to zarówno osób fizycznych jak i 
prawnych. 
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Radny Kania Marian – zadał dwa pytania : 
- dlaczego wła�nie 20 lutego sesja b�dzie nazywała si� uroczysta. On jako 

radny ka�d� sesj� uwa�a za uroczyst� i w sposób szczególny 
przygotowuje si� do tego dnia. 

- czy na obrady sesji proszeni s� radni powiatowi i media, gdy�                      
w dzisiejszej sesji nie bior� udziału. 

Radny Rurarz Tomasz – zwrócił si� o zwi�kszenie cz�stotliwo�ci od�nie�ania 
ulic. Uznaje, �e co prawda zima jest lekka, jednak drogi s� oblodowacone               
i niebezpieczne. 
Radny Zieli�ski Stefan – w imieniu MKS-u podzi�kował Panu Burmistrzowi za 
pomoc w zorganizowaniu lodowiska dla dzieci i młodzie�y na terenie MKS-u. 
Prosił, aby w przyszło�ci pomy�le	 zorganizowa	 takie lodowiska przy szkołach 
zarówno w mie�cie jak i na wsiach. 
Podzi�kował równie� za pomoc w zorganizowaniu turnieju młodzie�y szkolnej 
w PSP w Niekłaniu. 
Poinformował równie�, �e dzi�ki staraniom Pana Burmistrza MKS otrzymał 
piec do centralnego ogrzewania od Pana Kołodziejczyka  z firmy Termo-Tech. 
 
Radny Krawczyk Krzysztof – zwrócił si� z zapytaniem jak przedstawia si� 
sprawa wie�y przeka�nikowej w Odrow��u. Telefonia u�ytkuje, natomiast 
nikomu z tego tytułu od pół roku nie płaci.  
Pieni�dze mo�na by przeznaczy	 na potrzeby tamtego terenu. 
Odrow�� jest bowiem tak jak i St�porków wizytówk� gminy, gdy� le�y przy 
trasie Skar�ysko-Ko�skie. 
Wnioskuje równie� o wymian� koszy przyulicznych, gdy� s� w bardzo złym 
stanie. 
 
Nast�pnie zwrócił si� z zapytaniem czy rozpatrzone s� ju� wnioski które zostały 
zło�one do SAPARD-u. 
 
Kiedy nast�pi otwarcie Klubu w Błaszkowie. 
 
Radny Rurarz Tomasz – nawi�zuj�c do wypowiedzi radnego Krawczyka 
stwierdził, �e u�ytkownik wie�y od pewnego czasu jej nie o�wietla. Jest to 
zagro�enie bezpiecze�stwa. 
 
Ad pkt 6 „a” 
 
Pan Przewodnicz�cy RM stwierdził, �e projekt planu pracy był przyj�ty przez 
Komisje na posiedzeniu w dniu 27.01.b.r.. 
Dlatego te� zwrócił si� z zapytaniem, czy s� jeszcze jakie� uwagi. 
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Radny Kania Marian – uwa�a, �e odpowiedzialnym za przygotowanie 
materiałów na sesj� lutow� w temacie – Sprawozdanie z dokona� organów 
gminy za 2003r. winien by	 Pan Burmistrz  oraz Rada Miejska. W projekcie 
planu pracy jest tylko Pan Burmistrz. 
 
Radny Rurarz Tomasz – zaproponował, aby w planie rady uj�	 równie� w m-cu 
pa�dzierniku Informacj� na temat bezpiecze�stwa w mie�cie i gminie. 
 
Pan Burmistrz – wyja�nił radnemu Kani, �e sam b�dzie opracowywał 
sprawozdanie z tego co zrobił w 2003r. Rada jest ciałem uchwałodawczym, 
natomiast on jest wykonawczym. Dlatego te� chce wykaza	, co w 2003 roku 
dokonał.  
 
Propozycja radnego Rurarza została uwzgl�dniona w projekcie Planu Pracy 
Rady. 
 
Pan Przewodnicz�cy odczytał projekt, natomiast radni w głosowaniu jawnym 10 
głosami „za” i 5 głosami „wstrzymuj�cymi si�” podj�li Uchwał� Nr 
XVI/76/2004 w sprawie uchwalenia Planu Pracy Rady Miejskiej na 2004r. 
 
Ad pkt 6 „b” 
 
Pan Przewodnicz�cy odczytał projekt, natomiast radni w głosowaniu jawnym 
jednogło�nie podj�li uchwał� Nr XVI/77/2004 w sprawie ustalenia wykazu 
wydatków nie wygasaj�cych z upływem roku bud�etowego 2003. 
 
Ad pkt 6 „c” 
 
Pan Przewodnicz�cy RM odczytał projekt, natomiast radni w głosowaniu 
jawnym 14 głosami “za” I 1 głosem “wstrzymuj�cym si�” podj�li uchwał� Nr 
XVI/78/2004 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki I 
Rozwi�zywania Problemów Alkoholowych na rok 2004. 
 
Ad pkt 6 „d” 
 
Pan Przewodnicz�cy poprosił o zgłaszanie kandydatów do Komisji 
Skrutacyjnej. 
Do Komisji Skrutacyjnej zgłoszone zostały nast�puj�ce radne: 

1. Kurcbart Marta 
2. �cibisz Gosty�ska Małgorzata 
3. Ko�ciołek Danuta 

Radne wyraziły zgod� na prac� w Komisji. 
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Przygotowały karty do głosowania i po odczytaniu nazwiska zgodnie z list� 
obecno�ci radni dokonali aktu głosowania tajnego. 
W wyniku głosowania 6 radnych zagłosowało  „za” odwołaniem ławnika, 6 
zagłosowało „przeciw” i 3 „wstrzymało si� od głosu”. 
Podj�cie stosownej uchwały zostało odło�one na nast�pn� sesj� po uzyskaniu 
interpretacji prawnej co do wyniku głosowania. 
 
Ad pkt 7. 
 
Na zapytania radnych odpowiedzi udzielał Pan Burmistrz. 

- Radnemu Adamowi St�porowi – jak ju� wcze�niej mówił nale�no�ci 
głównej nie umarza jedynie rozkłada j� na raty. Umarzane s� 
sporadycznie odsetki za zwłok�, jednak zgodnie z ustaw� o finansach 
publicznych nie nale�y wywiesza	 do publicznej wiadomo�ci wykazu 
tych podatników. 
Komisja Bud�etu i Finansów w ubiegłym roku kontrolowała ten temat. 
Je�li s� jakie� w�tpliwo�ci odsyła radnych do sprawdzenia dokumentów. 

- Radnemu Marianowi Kani – b�dzie to sesja uroczysta poniewa� nie 
b�dzie na niej wymaganego porz�dku obrad. Zaproszeni na ni� zostan� 
parlamentarzy�ci i  sołtysi. Zostanie na ni� opracowany i rozdany biuletyn 
zawieraj�cy dokonania gminy w 2003r. oraz wy�wietlony film 
promocyjny dotycz�cy utworzonego rezerwatu w dorzeczu rzeki Krasnej. 

- Radnemu Tomaszowi Rurarzowi – porównuj�c stan od�nie�ania dróg w 
zimie z 2002/2003r. i obecnie notuje si� du�� popraw�. Zanotowano o 
wiele mniej interwencji. Podło�e jest jednak �liskie, a gminy nie sta	 jest 
na zakup piasku ze �rodkiem chemicznym, który je rozpuszcza. Do chwili 
obecnej zu�yte jest ju� 150 ton piasku to jest o 50% wi�cej ni� w roku 
ubiegłym. Mimo �e powiat ma zaległo�ci w opłatach za od�nie�anie ich 
dróg, ZGKiM od�nie�a je. 

- Radnemu Stefanowi Zieli�skiemu – lodowisko na terenie MKS-u nic nas 
praktycznie nie kosztowało. Stra� po�arna przywiozła tylko potrzebn� 
ilo�	 wody. My�li, �e w przyszło�ci zorganizowane zostan� równie� 
lodowiska przy szkołach. B�dzie to jakie� zagospodarowanie wolnego 
czasu podczas ferii zimowych dla dzieci i młodzie�y. 

- Radnemu Krzysztofowi Krawczykowi -  sprawa wie�y telefonii 
komórkowej w Odrow��u trafiła najpierw do policji, nast�pnie do 
prokuratury i s�du. Pan Jedynak, który sfałszował dokumenty podaj�c si� 
jako prezes kółka rolniczego i fałszuj�c podpisy mieszka�ców, został 
skazany prawomocnym wyrokiem s�du.  

- Na dzie� dzisiejszy urz�d nie mo�e nic w tym temacie zrobi	, gdy� 
sprawa trafiła do NSA i oczekuje si� na rozstrzygni�cie. Nie mo�na 
równie� pobiera	 opłat od telefonii, poniewa� ziemia na której znajduje 
si� wie�a jest własno�ci� kółka. 
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W Odrow��u pojawił si� nast�pny problem dotycz�cy tym razem 
sprzeda�y domu ludowego. Okazało si�, �e gmina sprzedała o 300 m2 
gruntów wi�cej ni� w rzeczywisto�ci wynosi działka. Wła�ciciel 
dopomina si� rozwi�zania tej sytuacji. Planuje si�, �e do 10 lutego sprawa 
zostanie definitywnie rozstrzygni�ta. 
 
Je�li chodzi o wnioski zło�one do województwa o fundusze SAPARD-u, 
zostały one pozytywnie zaopiniowane, prawdopodobnie uzyskały du�� 
liczb� punktów, jednak do tej pory �adnej informacji nie otrzymali�my.         
Z informacji internetowych wiemy, �e inne województwa informacje ju� 
otrzymały. 
 
�wietlica w Błaszkowie jest ju� przygotowana do otwarcia. Pozostała 
tylko kwestia podpisania u notariusza. Czekali�my na doposa�enie tych 
�wietlic w sprz�t. Obecnie otrzymali�my nieodpłatnie z Łodzi stoliki, 
telewizory, stoły pingpongowe, które zostały zło�one w Koziej Woli. 
Cz��	 sprz�tu b�dzie przewieziona do Błaszkowa. 
 
Nast�pnie Pan Burmistrz poinformował radnych, �e w dniu 5 lutego w 
Domu Kultury odb�dzie si� spotkanie z nauczycielami na którym zostanie 
mi�dzy innymi wygłoszona prelekcja pracownicy Komendy Powiatowej 
na temat patologii w szkołach. Je�li kto� by my�lał, �e w naszych 
szkołach jej nie ma, to jest w bł�dzie. Dlatego te� planowane jest 
zainstalowanie kamer w szatniach i umywalniach w obydwu gimnazjach. 
Nie jest to wielki koszt a poprawi stan bezpiecze�stwa w tych 
placówkach. 
 
Ponadto Pan Burmistrz poinformował radnych, �e 21 lutego odb�dzie si� 
otwarcie basenu w szpitalu w Czarnieckiej Górze. Padły ju� uzgodnienia 
odno�nie korzystania z niego dzieci i młodzie�y naszych szkół.  
 

- Radny Tomasz Rurarz – zwrócił si� z zapytaniem czy nie mo�na by 
wpłyn�	 przynajmniej na to, aby telefonia o�wietliła wie�� w Odrow��u. 

 
- Pan Burmistrz w odpowiedzi – jest to ju� kompetencja Nadzoru 

Budowlanego w Ko�skich. Jednak b�dzie interweniował w tym temacie. 
 

- Radny Krzysztof Krawczyk – powrócił w swej wypowiedzi do domu 
ludowego w Odrow��u. Jest zdania, �e został on bardzo dobrze 
zagospodarowany. Spraw� nie�cisło�ci w zakupionej przez wła�ciciela 
działki zna. Słyszał równie�, �e za brakuj�cy teren chce otrzyma	 cz��	 
rynku. Dlatego te� przestrzega Pana Burmistrza przed podj�ciem takiej 



 7 

decyzji. Ludno�	 Odrow��a b�dzie broni	 swojego stanowiska i nigdy na 
to nie wyrazi zgody. Rynek został bowiem nadany Aktem Królewskim. 

 
- Pan Burmistrz w odpowiedzi radnemu Krawczykowi – decyzje w tej 

kwestii nie b�d� pochopne. Rynek w Odrow��u uznany jest jako zabytek. 
Dlatego te� piecz� nad nim posiada konserwator zabytków. 

 
 
- Radny Kania Marian – wrócił do opracowywanego biuletynu – jest 

bowiem zdania, �e winien on by	 stworzony przez burmistrza i rad�. 
Winny by	 przeprowadzone konsultacje z radnymi. 

 
- Radny Paweł Ksi��ek – popiera wypowied� radnego Kani. Uwa�a, �e 

tre�	 biuletynu winna by	 skonsultowana z rad�. Uniknie si� wówczas 
utarczek słownych na uroczystej sesji. 

  
- Pan Burmistrz – nie widzi potrzeby udziału rady w opracowaniu biuletynu 

poniewa� b�dzie w nim wykazane tylko wszystko co zostało zrobione. 
Naczelnicy wydziałów sporz�dz� takie informacje. 

 
- Radny Paweł Ksi��ek – uznaje, �e dane te winny by	 skonfrontowane 

przez radnych. Intencj� radnych jest, aby pomóc a nie zaszkodzi	 i nie 
stwarza	 złej atmosfery. 

 
- Pan Burmistrz – po opracowaniu ka�dy radny otrzyma ten biuletyn,              

a nawet wi�cej egzemplarzy aby rozda	 mieszka�com. 
 

- Pan Dariusz Okła – Z-ca Burmistrza – biuletyn, to w zamy�le tylko 
sprawozdanie z pracy urz�du w 2003 roku. Za jego tre�	 odpowiadał 
b�dzie bezpo�rednio Pan Burmistrz. 

 
- Pan Przewodnicz�cy Rady Miejskiej – tak jak zostało to wcze�niej 

powiedziane w biuletynie b�d� zawarte suche fakty z Burmistrza. Ocena 
Burmistrza przez Rad� b�dzie dokonana na sesji absolutoryjnej. 

 
- Odpowiadaj�c na zapytanie radnego Kani odczytał list� zapraszanych na 

obrady ka�dej sesji: 
1. Przewodnicz�cy i Radni Rady Powiatu 
2. Komendant Komisariatu Policji w St�porkowie 
3. Dyrektorzy podporz�dkowanych jednostek: 

- Dyrektor ZGKiM 
- Dyrektor SP ZOZ 
- Dyrektor M-G OKiS 
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- Dyrektor ZOS 
4. Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej 
5. „Echo Koneckie” 
6. „Tygodnik Konecki” 
7. Radio Kielce 
8. Prezez ZNP – Pani Teresa Polak 
9. Naczelnicy Wydziałów – wg. potrzeby. 

Osoby te otrzymały zaproszenia, jednak obecno�	 ich nie jest obowi�zkowa i nie 
mo�emy ich dyscyplinowa	. Jak Pa�stwo widzicie w obradach bior� udział 
Dyrektorzy jednostek podporz�dkowanych. Pozostali zaproszeni – nie 
posiadamy informacji dlaczego nie przybyli. 

 
 

Je�li chodzi o spraw� stwierdzenia o odwołaniu b�d� nie ławnika Pana 
Andrzeja Nowakowskiego, poprosił radnego Kani� o sprecyzowanie 
poprzednio zło�onego wniosku i poddał go pod głosowanie. 
 
Radny Kania Marian – wynik głosowania przy wiedzy prawnej radnych 
nie jest przekonywuj�cy. Dlatego te� aby nie popełni	 bł�du nale�y 
przesun�	 temat na nast�pn� sesj�. 
 
W głosowaniu jawnym 14 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymuj�cym si�” 
radni poparli wniosek radnego Kani. 

 
Na zako�czenie obrad sesji Pan Przewodnicz�cy odczytał pismo Prokuratora 
Rejonowego w Ko�skich mgr Zdzisława Grzeli powiadamiaj�ce rad�                     
o uko�czeniu dochodzenia i skierowaniu akt oskar�enia do S�du Rejonowego 
Wydział VI Grodzki w Ko�skich podejrzanego o popełnienie przest�pstwa             
z art. 178a § 1 kk radnego Wiesława Macherzy�skiego.  
 
Ad pkt 8. 
 
Z uwagi na wyczerpanie porz�dku sesji Pan Przewodnicz�cy Rady Miejskiej 
ogłosił zamkni�cie obrad dzi�kuj�c wszystkim za udział. 
 
 
Protokołowała:                                                Przewodnicz�cy Rady Miejskiej 
 
El�bieta Purska                                                         Stanisław Pietras 
 
 


